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Kommentarer Länsstyrelsens yttrande 

Under vattentjänstplanens samråd fick Länsstyrelsen möjlighet att yttra sig och deras synpunkter kom 

kommunen tillhanda 2023-10-25. Samrådet var i enighet med lagen om allmänna vattentjänster 6c§: 

Utöver det förfarande som följer av bestämmelserna om strategiska miljöbedömningar av planer och 

program i 6 kap. miljöbalken ska kommunen innan den antar eller ändrar en vattentjänstplan 

   1. på lämpligt sätt och i skälig omfattning samråda med de fastighetsägare och myndigheter som 

kan antas ha ett väsentligt intresse av planen, och 

   2. ställa ut ett förslag till plan för granskning under minst fyra veckor. 

Länsstyrelsen antas ha väsentligt intresse av planen. Då inget område klassades som aktuellt för 

utbyggnad av VA-nätet eller annan lösning i ett större sammanhang, har inga fastighetsägare bedömts 

ha väsentligt intresse av planen. 

Vidare enligt 6d§: 

6 d §   Kommunen ska ta hänsyn till de synpunkter som kommit in under samrådet och granskningen 

samt redovisa hur de har beaktats. 

Efter yttrandet har justeringar av vattentjänstplanen gjorts. Vissa synpunkter har inte lett till 

förändring och detta dokument avser beskriva varför vattentjänstplanen som ligger som förslag har 

sin nuvarande form med hänsyn till Länsstyrelsens synpunkter. 

Vattentjänstplanens utformning 

Det finns ingen vägledning från någon myndighet, men däremot har branschorganisationen Svenskt 

Vatten tagit fram M152 ”Vägledning vid framtagande av vattentjänstplan – komplettering av VA-plan”. 

Denna har använts för att välja inriktning. Figuren nedan är tagen ur denna vägledning och visar två 

exempel på hur vattentjänstplanen kan utformas. 

 

Markaryds kommun har valt att gå efter det andra exemplet där vattentjänstplanen blir en del av VA-

planen. Det första exemplet innebär att hela VA-planen byter namn till vattentjänstplan. Anledningen 
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till att det andra exemplet valdes, är att vattentjänstplanen ska samrådas och granskas innan den 

antas. Bedömningen gjordes att det inte är relevant för merparten av VA-planen.  

Länsstyrelsens synpunkter 

De synpunkter Länsstyrelsen yttrat är listade nedan 

1. Önskemål om beskrivning varför inte VA-planen och vattentjänstplanen är integrerade i en 

plan. 

2. Önskemål om redogörelse för aktivitetsansvar 

3. Fråga om markavvattningsföretag mm 

4. Önskemål om utförligare beskrivning av slutsatser rörande vattentjänstplanens miljöpåverkan 

5. Önskemål om förtydligande av för eventuella framtida verksamhetsområden 

6. Diverse önskemål om dricksvattenrelaterade planer 

7. Kommentar kring bedömningen av Markaryds påverkan av skyfall 

8. Frågor kring miljökvalitetsnormer 

Kommunens svar 

De justeringar som gjorts med hänsyn till synpunkterna är listande nedan 

1. Detta första vattentjänstplanen som utformas baserat på den första VA-planen som nyligen 

antagits. Som tidigare beskrivits, har en variant valts där vattentjänstplanen inte ersätter hela 

VA-planen. Vid nästa uppdatering kommer det att utvärderas om vald modell är lämplig eller 

om förändring görs. Kanske har det hunnit komma andra riktlinjer som gör att förändring 

krävs. 

2. Genomförandeansvaret fördelas löpande inom tekniska förvaltningen efter relevans. Detta 

har lagts till i texten. 

3. Det finns i dagsläget inga kända sådana förekomster. 

4. Utförligare beskrivningar rörande miljöpåverkan är tillagda. Bedömningen kvarstår att ingen 

miljökonsekvensbeskrivning är nödvändig. 

5. Sedan samrådet har VA-policyn antagits med en definition av klassning av områden. I och 

med denna framgår det tydligare vilka planer som finns. I nuläget finns inga planer för 

berörda områden. 

6. Detta har valts att tas med i den sekretessklassade delen av VA-planen. Något som 

exempelvis hade tagits med i en vattentjänstplan, enligt den modell Markaryd valt, är om 

planer på nytt vattenskyddsområde funnits, då i regel detta påverkar flertalet fastighetsägare. 

7. Den första skyfallsutredningen är utförd med fokus på Lagans nivå. Anledningen till detta är 

att den kraftigt påverkar möjligheterna att leda bort dagvatten. En mer utförlig skyfallsanalys 

med exempelvis lågpunktskartering kommer att utföras till nästa uppdatering av 

vattentjänstplanen. 

8. Miljökvalitetsnormer används vid bedömning av områden. Det är korrekt att detta skulle 

kunna användas vid prioritering av områden vid utbyggnad av VA-nätet. Då det i dagsläget 

inte finns något som bedömts behöva utbyggnad, finns inget behov av prioritering. 

Hänsyn är härmed tagen till de synpunkter Länsstyrelsen har lämnat.  


